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AARHUS UNIVERSITET 

 
Mødedato: 6. juni 2023 kl. 13.15 - 14.45 
Mødested: Lokale 1445-031 
Mødeemne: EVU Båndmøde 
 
Deltagere: Deltagere: Amalie Guldbæk Staggemeier og Mette Sophia Bøcher Rasmus-
sen, ARTS, Lotte Thiessen, Nat-Tech, Helle Gabriel Jensen, Aarhus BSS, Kirsten Lar-
gren, USS 
Gæster: Tina Trang Lam, Trine Kaalby Bjerre Gjøderum og Stefan A. Ilsøe, USS 
Afbud: Anni Bækgaard Langberg, LGU, Mette Sophia Bøcher Rasmussen, ARTS, Kri-
stine Elkær Rohde Lauridsen, HE 
 
 Dagsorden 

 
1. Præsentationsrunde, herunder ny koordinator for EVU båndet (5 min.) 

 

• Stefan A. Ilsøe er ny koordinator for båndet (Trine Kaalby Bjerre Gjøde-
rum fra 2024). 

• Stefan er konkret supporter på møderne (i samarbejde med ordstyrer), 
dvs. Stefan indkalder til båndmøderne, skrive referater og laver dagsorde-
ner i samarbejde med ordfører. 

 
2. Runde: Den årlige evaluering af arbejdet i EVU båndet. Vurdering af udbytte, ind-

hold, mødeform, varighed og hyppighed. Udpegning af ordfører for næste periode, 
BSS står for tur (fra sept. 23) ved Alle (15 min.) 
 
Evaluering af EVU båndet 

 

• Der var enighed om, at EVU-båndet er relevant og giver deltagerne et fora, 
hvor de kan sparre og diskutere konkrete og generelle emner vedr. EVU. 

 
Aftaler om format og formål 
 

• 3 møder hvert halve år og evt. aflyse, hvis behovet ikke er der. 

• ”Punkter til næste møde” bliver fremadrettet tilføjet til dagsordenen på de 
kommende møder. 

• BSS er ordfører det kommende år (de kommende to semestre). 
 
3. Forslag til EVU båndets handlingsplan for E 2023 ved Alle (10 min.) 

(Se handlingsplan for F23 i bilag 1) 
 

• Pkt. 8 og 9 fra F23 flyttes til handlingsplanen for efterår 2023. Pkt. 9 
(workshop 9) afventer nyt IDV-setup. 

• Kirsten og Stefan laver et udkast til efteråret 2023 og indhenter input fra 
fakulteterne. 

 
4. Runde: Status på optaget til E23 ved Alle (10 min.) 

 

• BSS: Vi ser fremgang på alle vores uddannelser. Med undtagelse af MBA, 
men til gengæld havde vi et stort optag i foråret. Vi har arbejdet på at få 
optaget fordelt ud over året (rettet i studieordningen). Online HD er kom-
met flot ud over rampen (skal registreres som ”Fjernundervisning: 8500” i 
Indberetningsform). Sendes afklaring ud på Teams efter mødet. 
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• Arts: Overordnet ser det ud som sidste år. DPU er den store bunke og ser 
rigtig fint ud (især de valgfag, som er nye – 1 hold på 38 på et valgfag). 
Hel-på-delt skrumper og går over til tom-plads evt. Vi arbejder med et so-
lidaritetsprincip, så de store uddannelser holder de mindste i live. Der er 
ikke oplyst præcist antal timer i de tilfælde, hvor der sættes undervis-
ningstimer ned (for ikke at lukke uddannelserne helt). Opmærksomhed på 
at opfylde sin ECTS. 

• Nat-Tech: Vi igangsætter alle udbud. Nat-Tech samarbejder med Datalogi 
ift. evt. udbud af masterprojektet over 2 semestre og dermed revideret stu-
dieordning ift. informatikundervisning. 

 

• Overvejelser fra Nat-Tech vedr. EVU over 2 semestre: Hvis det skal være 
valgfrit, er de studerende så stillet lige, hvis man har 1 eller 2 semestre? 
Umiddelbart, ikke. Vi laver ikke to udbud, så hvordan får vi viden om, 
hvorvidt en studerende vil tage en masterprojektet over 1 eller 2 semestre? 
Umiddelbart står der ikke noget i bekendtgørelsen. 

o BSS: Det står allerede i O-linjen, at der må gennemføres en ma-
sterprojektet på 1 år, men hvordan kan vi afslutte den studerende? 
Vi er ikke systemunderstøttet på tværs af semestre. 

o Nat-Tech: Det giver megen ekstra administration. 
o Der er usikkerhed om, hvad der skal til for at fordele det på tværs 

af semestre. Nat-Tech giver opdatering på Teams-tråden ift., 
hvordan de løser udfordringen. 

 
5. Nyt fra UJS ved Tina (10 min.) 

 

• Tina: Styrelsen har sendt en høring vedr. implementering af lov om er-
kendtlighed. I samme ombæring har Styrelsen foreslået en ændring i del-
tidsbekendtgørelsen. Der er indsat en procesregel for, hvornår man kan 
indsende studenterklagesager i disciplinærsager til Styrelsen (der er nu en 
2 ugers klagefrist). 

• Tina: Orientering om en afgørelse fra Styrelsen vedr. en klage, som er ind-
givet 1 dag efter klagefristen. Der var tekniske problemer med afgivelsen af 
klagen. Vi som universitet har ikke kompetence til at dispensere fra fristen 
(det er kun Styrelsen, der har det). Fakulteterne skal sende en for sent ind-
given klage til UJS, som sender klagesagen videre til Styrelsen, der vil vur-
dere, om der er grundlag for at dispensere fra klagefristen. I den konkrete 
sag var tekniske problemer ikke et usædvanligt forhold. 

o Opsummering: Hvad skal fakulteterne gøre? Hvis ikke der er nye 
oplysninger, som gør, at sagen skal genoptages (og kan føre til en 
ændret vurdering), så skal I blot orientere klageren om, at den er 
indsendt for sent og videresende sagen til behandling i UJ. 

o Den konkrete afgørelse er anonymiseret og er lagt på Teams. 
Dette bliver ligeledes tilgangen fremadrettet. 

• Tina: Problematik om faktisk forvaltning. Er det afgørelsesvirksomhed el-
ler faktisk forvaltning? Er der nogle situationer, hvor vi kan give afslag på 
en ansøgning uden at give en begrundelse. UJ deltager i et netværk om 
dette emne, da Styrelsen ikke har kunnet svare på henvendelser om fak-
tisk forvaltning. Båndet opdateres på netværkets arbejde.  

 
6. Opfølgning på spørgsmål fra sidste møde: Hvordan kan vi sikre, at studerende 

ikke omgår eksamensbekendtgørelsen og opnår yderligere eksamensforsøg ved at 
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søge ind på dagstudierne eller på en anden uddannelsesinstitution? Drøftelse af 
spørgsmål om en tro- og loveerklæring ved Helle (10 min.) 

 
• Vi ændrer ansøgningsskemaet på alle fakulteter. Alle er interesserede, at 

det skal være den samme tekst på alle fakulteter. BSS laver et udkast til 
formuleringer og sender det rundt til båndet. 

 
7. Opfølgning på DANS support/vejledning og implementering af ny rykkertekst ved 

Lotte/Kirsten (10 min.) 
 

• Kirsten og Helle (BSS) følger op med Orla. 
 

8. Opfølgning på Helles reviderede vejledning til tjek af ansøgeres tidligere indskriv-

ninger, herunder forsøget med Accesskørsel med optjente ECTS ved Helle og 

Mette Sophia (10 min.) 
 

• Pkt. 8 springer vi over (tilføjes til næstkommende møde). 

 

9. Drøftelse af brugen af vores Team-rum og nedsættelse af arbejdsgruppe for udar-

bejdelse af EVU Introduktionsprogram, se bilag 2 ved Kirsten (10 min.)  
 

• Kirsten indkalder til møde snarest muligt for at drøfte arbejdet i en sådan 
arbejdsgruppe. Dette arbejde vil bl.a. indeholde evt. arkiver på forspalte-
koder og brug af fællesdrev/Teams. 

• Gruppen består umiddelbart af Amalie (Arts), Helle (BSS), Sabine (Nat-
Tech) og Tina (UJS). 

 

10. Evt.  
 

Udsnit af årshjul 

Juni  

 

Juli 8. juli er sidste rettidige betalingsdato for Åben Uddannelse 

(diplom, HD, AOP og DOH) i forhold til indberetning den 15. 

juli. 

August  

 

 


